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Protokół Nr XXX/08 
sesji Rady Miejskiej w Czempiniu  

odbytej w dniu 18 grudnia 2008 roku  
o godzinie 15.00 w Urzędzie Gminy w Czempiniu  

 
 
Obrady rozpoczęto w dniu 18 grudnia 2008 roku o godzinie 15.00. 
Obrady zakończono w dniu 18 grudnia 2008 roku o godzinie 18.15.  
W XXX sesji Rady Miejskiej udział wzięło 15 radnych. 
Ponadto, uczestniczyli w niej: 

• Burmistrz Gminy Czempiń - Dorota Krystyna Lew;  
• Skarbnik Gminy Czempiń Agata Cichocka – Augustyniak; 
• Zastępca Skarbnika Gminy Czempiń – Halina Łączna;  
• Radca prawny – Roman Hojan; 
• Radny Powiatu Kościańskiego – Karol Malicki; 
• Kierownik Posterunku Policji w Czempiniu – Zbigniew Zborowski;   
• Dyrektorzy Gminnych Jednostek Organizacyjnych, 
• Kierownicy Referatów Urzędu Gminy w Czempiniu,  
• Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli w Czempiniu, 
• Dziennikarze, 
• Mieszkańcy gminy Czempiń. 

 
Do punktu 1 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz w dniu 18 grudnia 2008 
roku o godzinie 15.00 otworzył XXX sesję Rady Miejskiej i po powitaniu radnych oraz gości 
oświadczył, Ŝe zgodnie z listą obecności, aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co 
wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz zaproponował, aby Rada 
Miejska w Czempiniu na sekretarza obrad XXX sesji powołała Wiceprzewodniczącego Rady 
Miejskiej w Czempiniu radnego Przemysława Sztukowskiego, który wyraził zgodę na 
pełnienie tej funkcji.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” powołała na sekretarza 
obrad XXX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu radnego Przemysława 
Sztukowskiego.  

 
Do punktu 2 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe radni 
Rady Miejskiej w Czempiniu otrzymali porządek obrad XXX sesji. Do przedłoŜonego 
porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz odczytał wnioski: 

1. Burmistrz Gminy Czempiń z dnia 18 grudnia 2008 roku w sprawie wprowadzenia do 
porządku obrad XXX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punktów:  
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• „Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie udzielenia wsparcia Komendzie 
Powiatowej Policji w Kościanie.” w punkcie 5a porządku obrad;  

• „Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy 
Czempiń na 2008 rok.” w punkcie 5 b porządku obrad;  

• „Podjęcie uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają                         
z upływem 2008 roku” w punkcie 5 c porządku obrad.   

Wniosek stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
2. Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu z dnia 10 grudnia 2008 roku                   

w wprowadzenia do porządku obrad XXX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
punktów: 

• „Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej 
Rady Miejskiej w Czempiniu na 2009 rok” w punkcie 6 a porządku obrad;  

• „Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej zadań Dyrektora 
Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu” w punkcie 6b porządku obrad.  

Wniosek stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad XXX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punkt 5 a: „Podjęcie 
uchwały w sprawie w sprawie udzielenia wsparcia Komendzie Powiatowej Policji               
w Kościanie”.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad XXX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punkt 5b: „Podj ęcie 
uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 
2008 rok.” 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad XXX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punkt 5c: „„Podj ęcie 
uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem 2008 
roku”. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie wprowadziła 
do porządku obrad XXX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punkt 6a: „Podjęcie 
uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 
Miejskiej w Czempiniu na 2009 rok”.  
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy 
braku głosów „:przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” wprowadziła do 
porządku obrad XXX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu punkt 6b: „Podj ęcie 
uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej zadań Dyrektora Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Czempiniu”. 
 

Po dokonaniu powyŜszej zmiany porządek obrad przedstawiał się w sposób następujący:  
1. Otwarcie obrad.  
2. Przedstawienie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu XXIX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu. 
4. Interpelacje i zapytania radnych. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 2009 rok: 

1) odczytanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 
2009 rok;  
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2) odczytanie opinii i wniosków komisji stałych Rady Miejskiej w Czempiniu                    
i wniosków radnych; 

3) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu;  
4) odczytanie stanowiska Burmistrza Gminy Czempiń w sprawie opinii i wniosków 

komisji stałych Rady Miejskiej w Czempiniu, Regionalnej Izby Obrachunkowej                       
w Poznaniu i wniosków radnych; 

5) dyskusja nad wniesionymi poprawkami i przegłosowanie poprawek; 
6) głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy 

Czempiń na 2009 rok. 
5a. Podjęcie uchwały w sprawie w sprawie udzielenia wsparcia Komendzie Powiatowej 

Policji w Kościanie. 
5b. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy 

Czempiń na 2008 rok.  
5c. Podjęcie uchwały w sprawie wykazu wydatków, które nie wygasają z upływem   2008 

roku.  
6. Podjęcie uchwały w sprawie powołania skarbnika gminy. 
6a. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Czempiniu na 2009 rok.  
6b. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi dotyczącej zadań Dyrektora Zakładu 

Gospodarki Komunalnej w Czempiniu. 
7. Sprawozdanie z działalności Burmistrza Gminy Czempiń w okresie międzysesyjnym.  
8. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu z działalności                      

w okresie międzysesyjnym.  
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  
10. Wolne głosy i wnioski.  
11. Zakończenie sesji.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie przyjęła 
powyŜszy porządek obrad XXX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 

Do punktu 3 porządku obrad: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu Krzysztof Sankiewicz poinformował 
zebranych, Ŝe zapoznał się z protokołem z XXIX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu i uznał, 
Ŝe jest on zgodny z przebiegiem sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
Radna ElŜbieta Grygier nadzorująca sporządzenie protokołu z XXIX sesji Rady Miejskiej                      
w Czempiniu poinformowała, Ŝe zapoznała się z protokołem z XXIX sesji Rady Miejskiej              
w Czempiniu, nie ma zastrzeŜeń co do jego treści i wnosi do Rady Miejskiej w Czempiniu               
o przyjęcie go bez odczytania.  
  

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych jednogłośnie przyjęła protokół 
z XXIX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu odbytej w dniu 26 listopada 2008 roku.  

 
Do punktu 4 porządku obrad: 
 
Interpelację zgłosił radny Augustyn Szymczak w sprawie podjęcia niezwłocznej interwencji               
w związku z mającymi miejsce przebiciami prądu na kablach znajdujących się w obrębie 
świetlicy w Słoninie.  
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Do punktu 5 porządku obrad: 
 
Ad. 1) Odczytania projektu uchwały w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 2009 

rok dokonała Zastępca Skarbnika Gminy Czempiń Halina Łączna.  
 
Ad. 2) Przewodnicząca Komisji Finansów i BudŜetu oraz Spraw Socjalnych radna ElŜbieta 

Grygier odczytała Opinię w sprawie projektu budŜetu Gminy Czempiń na 2009 rok. 
Opinia stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  

 
Ad. 3) Opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu odczytała Skarbnik Gminy 

Czempiń Agata Cichocka – Augustyniak.  
Opinia stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 
Ad. 4) Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew przedstawiła stanowisko w sprawie 

opinii Komisji Rady Miejskiej w Czempiniu oraz opinii Regionalnej Izby 
Obrachunkowej o projekcie budŜetu gminy Czempiń na 2009 rok.  
 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe: „W odpowiedzi na wniosek 
Komisji Finansów i BudŜetu oraz Spraw Socjalnych Rady Miejskiej w Czempiniu               
z dnia 10 grudnia 2008 roku dotyczącego zmian w projekcie budŜetu gminy Czempiń 
na 2009 rok uprzejmie informuję, co następuje:  
1. zwiększono wydatki w rozdziale 60016, paragraf 6050 na zadanie pn. 

„Przebudowa ulicy Konopnickiej” o kwotę 134 000 zł; 
2.  zwiększono wydatki w rozdziale 92605, paragraf 2820 o kwotę 5 000 zł na 

zadanie pn.: „Organizowanie i prowadzenie treningów dla zawodników na 
stadionie w Czempiniu oraz prowadzenie treningów tenisa stołowego – kwota 
3 000 zł oraz na organizowanie i prowadzenie treningów i zajęć lekkoatletycznych 
dla dzieci ze szkół podstawowych + 2 000 zł; 

3. zaplanowano kwotę 10 000 zł na zadanie inwestycyjne pn. „Opracowanie 
dokumentacji i budowa sieci kanalizacji sanitarnej w Głuchowie” na wykonanie 
dokumentacji;  

4. w związku ze złoŜonym wnioskiem na budowę Fabryki Kultury ze środków Unii 
Europejskiej niezasadne jest wykreślenie z budŜetu kwoty 50 000 zł 
przeznaczonych na rozwój instytucji kultury. Rozstrzygnięcie konkursu wniosków 
nastąpi w miesiącu marcu 2009 roku. Dzisiaj nie wiadomo, czy wniosek ten 
zostanie pozytywnie rozpatrzony i wówczas będzie moŜna określić dalsze losy 
tego wniosku;   

5. z uwagi na zmianę klasyfikacji wydatków dotyczących nieczystości płynnych oraz 
zakupu tonerów dokonano zmiany pomiędzy paragrafami w rozdziale 80104; 
paragraf 4260 – zdjęto kwotę 18 300 zł, paragraf 4300 – dodano kwotę 15 000 zł, 
paragraf 4210 – dodano kwotę 1 300 zł, paragraf 4750 – dodano kwotę 2 000 zł.  

Ponadto, dokonano następujących autopoprawek do projektu budŜetu na rok 2009:  
1. zwiększono dochody w rozdziale 60016, paragraf 6300 o kwotę 100 000 zł – 

dotacja z powiatu zgodnie z uchwałą Rady Powiatu kościańskiego nr XXI/216/08 
z dnia 19 listopada 2008 roku  w sprawie deklaracji udzielenia pomocy finansowej 
gminie Czempiń na dofinansowanie zadania „Przebudowa ulicy Gruszkowej” 
współfinansowanego ze środków Wieloletniego programu pn. – Narodowy 
program przebudowy dróg lokalnych lata 2008 – 2011; 

2. wykonując uchwałę Rady Miejskiej w Czempiniu nr XXVIII/166/08 z dnia                  
19 listopada 2008 roku zwiększono dotację dla powiatu na inwestycje 
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przeprowadzane na drogach powiatowych w granicach gminy Czempiń – rozdział 
60014, paragraf 6300 o kwotę 100 000 zł;  

3. w związku z zaplanowaną wcześniej spłatą kredytu WBK SA w kwocie 149 000 zł 
w roku bieŜącym dokonano odpowiednich zmian w rozchodach budŜetu 2009 
roku. Kwotę tą chcemy spłacić w roku tym, a nie następnym, w związku z tym tą 
róŜnicę przeznaczymy na ulicę Konopnickiej; 

4. uwzględniając wnioski zawarte w opinii Regionalnej Izby dokonano 
następujących zmian:  
• w treści uchwały skorygowano kwotę wydatków zakładów budŜetowych               
w sposób następujący: było 2 871 333 zł, winno być: 2 673 300 zł; 
• w załączniku nr 3 – Wykaz gminnych wydatków inwestycyjnych na rok 2009 
– w kolumnie dotyczącej kwot wydatków skorygowano rok 2008 na 2009; nazwę 
zadania inwestycyjnego „Opracowanie dokumentacji i budowa hali sportowej przy 
Gimnazjum w Borowie” w powyŜszym załączniku jest prawidłowa; 
• zmieniono klasyfikację dotyczącą dochodów z tytułu odsetek bankowych – 
było: dział: 757, rozdział 75 092, paragraf  0920, po zmianach jest: dział: 750, 
rozdział 75 023, paragraf  0920”.  
    

Ad. 5)  W dyskusji nad projektem budŜetu gminy Czempiń na 2009 rok:  
 
Radny Maciej Głochowiak poprosił o wyjaśnienie, dlaczego w przedstawionym stanowisku 
Burmistrz Gminy Czempiń nie ustosunkowała się do wniosków złoŜonych przez radnych 
Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe poszczególne Komisje Rady Miejskiej                    
w Czempiniu przedłoŜyły wnioski do Komisji Finansów i BudŜetu oraz Spraw Socjalnych, 
która następnie przekazała wypracowane na ich podstawie wnioski do Burmistrza Gminy 
Czempiń i do nich właśnie ustosunkowała się Burmistrz w swoim wystąpieniu. Burmistrz 
Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe wnioski radnych zostały rozpatrzone po ich przedłoŜeniu   
i jeśli znalazły akceptację Burmistrza Gminy Czempiń, to zostały uwzględnione                              
w przedłoŜonym projekcie budŜetu.  
 
Radny Jerzy KrzyŜostaniak zawnioskował o ogłoszenie 15 – minutowej przerwy w obradach 
sesji.    
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz ogłosił 15 – 
minutową przerwę w obradach sesji.  
 
Po wznowieniu obrad po przerwie przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu 
radnego Krzysztofa Sankiewicza: 
 
Radny Maciej Głochowiak złoŜył następujące wnioski do projektu budŜetu gminy Czempiń 
na 2009 rok:  

1. przeniesienie kwoty 20 500 zł z Rozdziału 71004 – Plany zagospodarowania 
przestrzennego, paragraf 4300 – Zakup usług pozostałych do rozdziału 90001 – 
Gospodarka ściekowa i ochrona wód, paragraf 6050 – wydatki inwestycyjne jednostek 
budŜetowych na zadanie pn.: „Opracowanie dokumentacji i budowa sieci kanalizacji 
sanitarnej Czempiń – Piotrkowice – Jasień” oraz dokonanie stosownej zmiany                 
w załączniku nr 3 projektu budŜetu gminy Czempiń na 2009 rok;  
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2. o przeniesienie kwoty 3 000 zł z Rozdziału 71095 – Pozostała działalność, paragraf 
4300 - Zakup usług pozostałych do rozdziału 92605 – Zadania w zakresie kultury 
fizycznej i sportu, paragraf 2820 na zadanie: „Organizowanie i prowadzenie treningów 
piłki noŜnej w Borowie”; 

3. o przeniesienie kwoty 5 500 zł z Rozdziału 80113 – DowoŜenie uczniów do szkół, 
paragraf 4300 – Zakup usług pozostałych do rozdziału 92605 – Zadania w zakresie 
kultury fizycznej i sportu, paragraf 2820 na następujące zadania: 

1) organizowanie i prowadzenie treningów dla zawodników na stadionie                     
w Głuchowie + 2 000 zł; 

2) organizowanie i prowadzenie treningów i zajęć lekkoatletycznych oraz piłki 
siatkowej dla młodzieŜy gimnazjum + 1 500 zł; 

3) organizacja treningów Teakwondo dla dzieci i młodzieŜy +500 zł;  
4) organizacja zajęć wędkarskich dla dzieci i młodzieŜy + 500 zł; 
5) organizowanie i prowadzenie treningów piłki noŜnej w Piechaninie + 500 zł; 
6) organizowanie i prowadzenie treningów piłki noŜnej w Srocku Wielkim + 500 

zł;  
4. o przeniesienie kwoty 13 500 zł z Rozdziału 80113 – DowoŜenie uczniów do szkół, 

paragraf 4300 – Zakup usług pozostałych i kwoty 50 000 zł z Rozdziału 92195 – 
Pozostała działalność, paragraf 6050 - Wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych 
(rewitalizacja miasta Czempinia) do rozdziału 60016 – Drogi publiczne gminne, 
paragrafu 6050 – na zadanie pod nazwą: „Opracowanie dokumentacji i budowa 
chodnika we wsi Borowo”. 

 
Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe nie został uwzględniony przez Komisję Finansów  
wniosek skierowany przez Komisję Rolnictwa dotyczący wycofania się z propozycji 
dofinansowania Szpitala w Kościanie dotacją w kwocie 50 000 zł. Radny Wojciech Adamski 
zauwaŜył, Ŝe w projekcie budŜetu nie ma środków na targowisko, tymczasem z informacji, 
jakie radni otrzymywali w ciągu roku wynikało, Ŝe rozpoczęły się juŜ prace nad 
zagospodarowaniem terenu za parkiem. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe nie ma 
równieŜ w projekcie budŜetu gminy zaplanowanych środków na usunięcie awarii na ulicy 
Borówko Stare, tymczasem – jeśli nie zostanie ona usunięta, to mogą czekać gminę powaŜne 
konsekwencje z uwagi na ochronę środowiska. Radny Wojciech Adamski zaproponował, aby 
w projekcie budŜetu nastąpiło przeniesienie kwoty 50 000 zł zaplanowanej w Dziale 851- 
Ochrona zdrowia, Rozdziale 85111 – Szpitale ogólne, Paragrafie 2520 – Dotacja 
przedmiotowa z budŜetu dla pozostałych jednostek sektora finansów publicznych – kwota 
50 000 zł na zadanie związane z budową kanalizacji sanitarnej na ulicy Borówko Stare –              
w Rozdziale 90001 – Gospodarka ściekowa i ochrona wód – paragraf 6050 - Wydatki 
inwestycyjne jednostek budŜetowych. Radny Wojciech Adamski poprosił o wskazanie, gdzie 
w projekcie budŜetu zostały zaplanowane środki na budowę targowiska i jeŜeli jest taka 
moŜliwość, to naleŜałoby je równieŜ zwiększyć, tak, aby w przyszłym roku targowisko 
pobudować. Radny Wojciech Adamski argumentował, Ŝe gmina Czempiń nie jest bogata, aby 
wydać 50 000 zł na szpital w Kościanie, zaś wszystkie środki, które przeznaczane są na 
potrzeby zadań realizowanych przez Starostwo powiatowe w Kościanie „wracają” do nas              
w niewielu procentach. Radny Wojciech Adamski argumentował, Ŝe Starostwo powiatowe          
w Kościanie „nie pamięta o gminie Czempiń i moŜe, kiedy przestaniemy na nie łoŜyć, 
wówczas sobie o nas przypomną”.          
 
Radny Maciej Głochowiak wskazał, Ŝe Komisja Rewizyjna wystąpiła o wyjaśnienie, jaki jest 
harmonogram prac związanych z budową targowiska. Radny Maciej Głochowiak wskazał, Ŝe 
z uzyskanej odpowiedzi wynika, Ŝe: „W chwili obecnej jest przygotowywana koncepcja do 
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konsultacji z właścicielami posesji przylegających do projektowanego targowiska. Z uwagi na 
nadmiar obowiązków projektanta konsultacje musieliśmy przesunąć na koniec stycznia 2009 
roku. Z chwilą zaakceptowania propozycji przez Radę Miejską i po konsultacjach                           
z właścicielami posesji, projektant przystąpi do realizacji projektu”. Radny Maciej 
Głochowiak wskazał, Ŝe z odpowiedzi tej wynika, Ŝe praktycznie w sprawie targowiska nie 
ma podjętych Ŝadnych działań; nie zostały do końca wyjaśnione kwestie dotyczące własności 
gruntów – z informacji przekazanych Komisji wynika, Ŝe jest umowa uŜyczenia gruntów 
naleŜących do Gminnej Spółdzielni, na których równieŜ ma znaleźć się część targowiska. 
Radny Maciej Głochowiak wskazał, Ŝe moŜe dojść do sytuacji, w której właściciele nie 
zgodzą się na taką koncepcję. Radny Maciej Głochowiak wyraził pogląd, Ŝe byłby ostroŜny  
w zabezpieczaniu na tą inwestycję na rok 2009 zbyt duŜej ilości środków. Radny Maciej 
Głochowiak wskazał, Ŝe jeśli w roku przyszłym gmina będzie w posiadaniu kompletu 
dokumentów pozwalających na rozpoczęcie tej inwestycji, to wówczas w budŜecie na 2010 
rok moŜna zarezerwować wystarczającą do zrealizowania inwestycji kwotę pieniędzy.     
 
Radny Aleksander Wieliński wskazał, Ŝe mówi się o budowie drogi Gruszkowej – 
śeromskiego, jednak chciałby uściślić informacje na temat drogi śeromskiego – czy 
projektowane prace obejmują całą długość ulicy śeromskiego, poniewaŜ część ulicy kończy 
się na skrzyŜowaniu z Polną, natomiast dalej równieŜ do ulicy Mickiewicza jest ulica 
śeromskiego.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz ustosunkowując 
się do wniosków złoŜonych do projektu budŜetu na rok 2009 przez radnego Macieja 
Głochowiaka, wskazał, Ŝe wniosek dotyczący targowiska w Czempiniu świadczy                        
o niekonsekwencji. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe jeśli radni Rady Miejskiej                 
w Czempiniu zapoznali się z planem rewitalizacji miasta Czempinia, to bardzo dobrze 
wiedzą, Ŝe targowisko jest w planie rewitalizacji miasta Czempinia i radny Wojciech 
Adamski wnioskuje o środki na targowisko. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe naleŜy 
zdecydować się, czy chcemy mieć targowisko i przystępujemy do realizacji tego zadania, czy 
teŜ hamujemy te prace.       
 
Radny Maciej Głochowiak przypomniał, Ŝe radni Rady Miejskiej w Czempiniu zapoznali się 
z koncepcją rewitalizacji miasta Czempinia datowaną na marzec 2008 roku. Radny Maciej 
Głochowiak wskazał, Ŝe od tego czasu niewiele w tej sprawie zdziałano, zatem zadaje 
pytanie, po co dawać środki „na coś, co nie wiadomo, czy będzie”, dlatego właśnie 
zdecydował się na złoŜenie takiego wniosku.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe 
chciałby jedynie, aby radni byli w swoich działaniach konsekwentni, poniewaŜ w załączniku 
nr 3 do projektu budŜetu gminy Czempiń na 2009 rok, w którym opisano wydatki 
inwestycyjne, zaplanowano 7 100 000 zł na całe zadanie dotyczące rewitalizacji miasta 
Czempinia. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe jeśli co roku radni będą zabierali część 
środków z tego zadania, to moŜe okazać się, Ŝe ostatecznie nie będzie moŜna zadania tego 
wykonać. Radny Krzysztof Sankiewicz podkreślił, Ŝe nie neguje wniosku radnych o budowę 
chodnika w Borowie, poniewaŜ inwestycja ta jest zasadna, jednakŜe ma wątpliwości, czy 
środki na ten cel powinny zostać zabrane właśnie z zaplanowanych na budowę targowiska.  
 
Radny Maciej Głochowiak wyraził pogląd, Ŝe jest przekonany, iŜ chodnik w Borowie 
zostanie w 2009 roku wybudowany, natomiast istnieje prawdopodobieństwo, Ŝe projektu 
budowy targowiska jeszcze nie będzie.  
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Radny Wojciech Adamski argumentował, Ŝe targowisko jest jedną z waŜniejszych inwestycji, 
poniewaŜ dzięki nowemu miejscu nastąpi „rozładowanie” korków w rynku, zmniejszy się 
niebezpieczeństwo na ulicach. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe faktycznie niewiele 
zrobiono w kwestii przygotowania dokumentacji pod budowę targowiska, tymczasem nie 
potrzeba środków finansowych na dokonanie uzgodnień z mieszkańcami. Radny Wojciech 
Adamski wskazał, Ŝe „jeśli my ten rok znowu odpuścimy, to my za cztery lata będziemy                
w tym samym punkcie”. Radny Wojciech Adamski wyraził pogląd, Ŝe punkt ten powinien 
pozostać w projekcie budŜetu gminy, zaś urzędnicy zobowiązani do tego, aby zrealizować te 
działania w roku 2009. 
 
Radny Włodzimierz Kuciak wyraził pogląd, Ŝe nie powinno zabierać się środków 
zaplanowanych na budowę targowiska, gdyŜ nie moŜna tak pesymistycznie podchodzić do 
planów realizacji tego zadania.  
 
Radny Maciej Głochowiak wskazał, Ŝe wniosek złoŜony powyŜej nie przewiduje całkowitego 
zabrania środków z tego zadania, poniewaŜ pozostanie nadal na prace związane                              
z targowiskiem kwota 90 000 zł, która powinna wystarczyć na prace zaplanowane na ten cel 
w 2009 roku, czyli przygotowanie projektu i załatwienie wszystkich niezbędnych 
formalności.  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew w odniesieniu do powyŜszych wypowiedzi:  

1. w kwestii kanalizacji na ulicy Borówko Stare – inwestycja zostanie sfinansowana                    
z Gminnego Funduszu Ochrony Środowiska; 

2. w kwestii targowiska – środki zaplanowane na ten cel znajdują się w pozycji budŜetu 
dotyczącej rewitalizacji miasta Czempinia; Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
przypomniała, Ŝe w marcu 2008 roku radni zapoznali się z koncepcją rewitalizacji 
całego miasta, na bazie której jest przygotowywany szczegółowy projekt targowiska. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe nie jest tak, Ŝe jeśli mieszkańcy terenów 
przylegających do targowiska nie zgodzą się na to, aby parking targowiska graniczył  
z ich posesjami, to wówczas nie będzie targowiska. Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
podkreśliła, Ŝe targowisko będzie, jednakŜe z mniejszą ilością miejsc parkingowych. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe z informacji uzyskanych od 
WOKiSS – u podczas konwentu wójtów i burmistrzów wynika, Ŝe w roku 2009 ma 
zostać ogłoszony konkurs ofert na rewitalizację miast. Burmistrz Dorota Krystyna 
Lew poprosiła Radę Miejską w Czempiniu, aby pozytywnie odniosła się do projektu 
realizacji tego zadania, poniewaŜ niewykluczone, Ŝe gmina Czempiń będzie mogła 
skorzystać ze środków zewnętrznych w tym zakresie. Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
wskazała, Ŝe moŜna przez cały czas podejmować działania pod kątem projektowym              
i uzbrojenia terenu.      

3. w kwestii mieszkań socjalnych -  Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe 
w dniu dzisiejszym otrzymała informację, Ŝe do dnia 20 stycznia 2009 roku będzie 
moŜna składać wnioski o pozyskanie środków na budowę mieszkań socjalnych i w tej 
moŜliwości gmina równieŜ upatruje źródła pozyskania środków zewnętrznych. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe w tej chwili toczą się trzy sprawy, 
których efektem będzie prawdopodobnie eksmisja i mieszkania będą potrzebne. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe w gminie są mieszkańcy, którzy 
zalegają z płatnością czynszu w mieszkaniach komunalnych; gdyby gmina posiadała 
mieszkania socjalne, to wówczas byłaby to mobilizacja do płacenia czynszów, bo 
dzisiaj mieszkańcy wiedzą, Ŝe gmina nie moŜe ich zostawić bez mieszkań. Burmistrz 
Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe gdyby były mieszkania socjalne, to wówczas 
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moŜna by było umieścić w nich osoby nie płacące dzisiaj za czynsz w mieszkaniu 
komunalnym, a w nim umieścić mieszkańców, którzy uczciwie opłaty te by ponosili.  

4. w kwestii dowozów uczniów do szkół – Burmistrz Dorota Krystyna Lew wyjaśniła, Ŝe 
kwota zarezerwowana na ten cel w projekcie budŜetu jest dokładnie wyszacowana               
i nie wiadomo nawet, czy nie zabraknie na ten cel środków w 2009 roku. Burmistrz 
Dorota Krystyna Lew wyjaśniła, Ŝe tygodniowo autobus przejeŜdŜa 5 100 km, 
miesięcznie ponad 21 200 km, rocznie 212 000 km – jest to tylko dowóz uczniów do 
szkół; zwiększają się dowozy wskutek dowoŜenia uczniów na salę sportową do 
Starego Gołębina – tygodniowo o 208 km – przewoźnik Leciejewski i PKS – 80 km 
tygodniowo; gmina na dzień dzisiejszy płaci 2,78 zł za km i jest to bardzo niska 
stawka – gmina jest w drugim roku umowy, tymczasem na przykład rok po gminie 
Czempiń – gmina Kościan ogłosiła konkurs na dowozy do szkół, w efekcie czego 
przewozy zapewnia PKS i stawka najniŜsza w przypadku najdłuŜszej trasy wynosi 
3,56 zł za km, podczas gdy za najkrótszą trasę gmina Kościan płaci 9,07 zł za km. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe podliczając wszystkie koszty związane 
z dowoŜeniem uczniów do szkół, czyli równieŜ dowozy dzieci do ośrodka szkolno – 
wychowawczego w Mosinie oraz bilety PKP i PKS na przejazd dzieci do szkoły 
specjalnej w Kościanie, to powstaje kwota dokładanie taka, jaka została 
wyszacowana. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe nie moŜna równieŜ zbyt 
optymistycznie patrzeć na ceny ropy, które po nowym roku mogą się diametralnie 
zmienić, tymczasem zgodnie z opinią radcy prawnego, jeśli wzrosną ceny paliwa, to 
wówczas przewoźnik moŜe wystąpić do gminy o zwiększenie kosztów dowozu dzieci. 

5. w kwestii zmniejszenia środków zaplanowanych na plany zagospodarowania 
przestrzennego o kwotę 20 500 zł – Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe              
w tym paragrafie zaplanowano plany zagospodarowania dla Nowego Borówka, 
Bieczyn, jak równieŜ pod decyzje. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe 
decyzji tych jest wydawanych bardzo duŜo, poniewaŜ mieszkańcy gminy Czempiń 
bardzo duŜo budują w ostatnim czasie, a w związku z tym, Ŝe gmina nie ma planu 
zagospodarowania przestrzennego kaŜdorazowo mieszkaniec występuje o wydanie 
decyzji o warunkach zabudowy, jedna zaś kosztuje około 250 zł. Burmistrz Dorota 
Krystyna Lew wskazała, Ŝe w ostatnim okresie obserwuje się dość duŜy ruch, jeśli 
chodzi o sprzedaŜ działek u pana Putza. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe 
jeśli zostaną zmniejszone środki na ten cel, to moŜe dojść do sytuacji, w której                    
w połowie roku gmina nie będzie mogła realizować wniosków o wydanie decyzji               
o warunkach zabudowy, poniewaŜ nie będzie miała na ten cel środków, tymczasem 
nie moŜna mieszkańcom odbierać prawa do inwestowania i budowania się.  

 
Radny Maciej Głochowiak wskazał, Ŝe na dojazdy w roku 2008 zaplanowana była kwota  
513 000 zł, a wykonanie na półrocze było 251 000 zł.  
 
Skarbnik Gminy Czempiń Agata Cichocka – Augustyniak wskazała, Ŝe po zmianach budŜetu 
w 2008 roku zaplanowanych na ten cel było 528 000 zł i wykonanie jest na poziomie 100 %. 
 
Radny Maciej Głochowiak wskazał, Ŝe w stosunku do roku poprzedniego planuje się wzrost 
środków na ten cel o 80 000 zł, tymczasem w ciągu roku cena paliwa znacznie się 
zmniejszyła. Radny Maciej Głochowiak poprosił o wyjaśnienie, czy jeśli paliwo stanieje, to 
gmina ma moŜliwość renegocjacji umowy z przewoźnikiem. 
 
Radny Włodzimierz Kuciak wyraził pogląd, Ŝe kwota zaplanowana na dowozy dzieci do 
szkół powinna być nienaruszalna, z tego względu, Ŝe trudno jest przewidzieć rozwój 



 10 

wypadków w tej dziedzinie w świecie. Radny Włodzimierz Kuciak wskazał, Ŝe zbyt 
pochopne zabranie środków z tego paragrafu moŜe okazać się dla gminy niekorzystne, 
poniewaŜ w trakcie roku moŜe dojść do sytuacji, w której środków tych zdecydowanie 
zabraknie.             
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe konkurs ofert na dowoŜenie 
uczniów do szkół został ogłoszony w 2006 roku i z tego właśnie powodu płacone są tak niskie 
stawki, naleŜy wskazać, Ŝe firma w zasadzie pracuje „po kosztach własnych” i nie ma 
wątpliwości co do tego, Ŝe firma miałaby moŜliwość występowania o aneksowanie umowy               
i zwiększenie ceny nawet o 100%. Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe firma 
występowała w ciągu roku o zwiększenie stawki za kilometr, jednakŜe gmina przychyliła się 
do wzrostu ceny o 17 %. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe w 2006 roku cena 
wynosiła 2,46 zł za km brutto, 2,63 zł za km w dniu 2 stycznia 2008 roku i na dzień                        
1 września 2008 roku 2,78 zł za kilometr. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe 
stawki w gminie Kościan wynoszą – za krótką trasę 3,56 zł za kilometr, za trasę dłuŜszą 9,07 
zł za kilometr. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe gminę Czempiń obsługuje firma 
prywatna, natomiast gminę Kościan przedsiębiorstwo dotowane z budŜetu państwa. Burmistrz 
Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe obecnie w zasadzie firma ta działa „po kosztach 
własnych” w gminie Czempiń.       
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew ustosunkowując się do wniosku radnego 
Wojciecha Adamskiego o zdjęcie kwoty 50 000 zł zaplanowanej na dotację dla szpitala                  
w Kościanie, wyraziła zrozumienie dla rozgoryczenia radnych po zapoznaniu się ze 
sprawozdaniem z realizacji inwestycji drogowych na terenie Powiatu kościańskiego 
realizowanych na terenie poszczególnych gmin, jednakŜe sprawa szpitala nie ma nic 
wspólnego z drogami powiatowymi. Burmistrz Dorota Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe szpital 
jest dobrem dla nas wszystkich, mieści się w najbliŜszym otoczeniu naszych mieszkańców              
i mamy do niego dogodny dojazd pociągiem. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wyjaśniła, Ŝe 
sprawa zapotrzebowania szpitala na środki od gmin wyniknęła na naradzie u Starosty Powiatu 
kościańskiego w październiku 2008 roku. Burmistrz Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe 
szpital musi zostać dostosowany do wymogów europejskich, na ten cel był odpowiedni okres 
czasu, jednakŜe poprzedni dyrektorowie placówki nie przyłoŜyli się do tego zadania. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew przypomniała, Ŝe zostało przez Dyrektora Szpitala                        
w Kościanie zorganizowane spotkanie dla władz poszczególnych gmin powiatu, podczas 
którego zapoznano ich z sytuacją szpitala i jego potrzebami – w 2009 roku szpital będzie 
potrzebował 2 500 000 zł, z czego 1 000 000 zł na zakup sprzętu, natomiast 1 500 000 zł na 
remont; pokrycie połowy z kosztów remontu nastąpi z budŜetu Powiatu kościańskiego, zaś 
750 000 zł pozostanie do podziału; podczas spotkania zaproponowano, aby przeliczyć tą 
kwotę na 1 mieszkańca, wskutek czego wyszła kwota 10 zł na mieszkańca, zatem na gminę 
Czempiń przypadałaby kwota 120 000 zł. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe                  
w budŜecie została uwidoczniona kwota jedynie 50 000 zł, poniewaŜ nie znaleziono 
moŜliwości zaproponowania wyŜszej kwoty; być moŜe uda się zabezpieczyć większą kwotę 
po sprawdzeniu, jaka będzie nadwyŜka budŜetowa. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wyraziła 
pogląd, Ŝe nie moŜemy nie przekazać dotacji dla szpitala, poniewaŜ mimo, Ŝe to zadanie leŜy 
w gestii powiatu, to szpital jest naszym dobrem wspólnym. Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
wskazała, Ŝe kaŜdy z nas moŜe potrzebować pomocy tej placówki, tymczasem, jeśli nie 
zostanie ona dostosowana do wymogów unijnych, to wówczas moŜe dojść do skreślenia tej 
placówki z listy szpitali. 
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Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe uczestniczył w spotkaniu, o którym mowa powyŜej               
i z rozmów z obecnymi na nim radnymi Rady Miejskiej w Czempiniu wynikało, Ŝe wszyscy 
są przeciwni dotowaniu szpitala. Radny Wojciech Adamski przypomniał, Ŝe podawał 
propozycję dotacji w wysokości 1 % od budŜetu poszczególnej gminy. Radny Wojciech 
Adamski zgodził się z argumentacją, Ŝe szpital jest dobrem wspólnym, jednakŜe wskazał, Ŝe 
nie będzie moŜliwości odzyskania tych środków w sytuacji, kiedy szpital zostanie 
sprywatyzowany. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe gmina Czempiń ma powaŜne 
potrzeby finansowe i nie ma moŜliwości, w której uzyska pomoc od kogokolwiek. Radny 
Wojciech Adamski wskazał, Ŝe nie uzyskujemy równieŜ naleŜytej pomocy od Powiatu 
kościańskiego, którego jesteśmy członkiem. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe nie mamy 
wielu zrealizowanych inwestycji – sali gimnastycznej, budujemy gimnazjum, nie mamy 
liceum, tak jak inne gminy powiatu, tymczasem dawać mamy tyle samo, co i one. Radny 
Wojciech Adamski wskazał, Ŝe zdanie radnych obecnych podczas tego spotkania było 
podobne i raczej przeciwne co do dotowania szpitala.  
 
Radny Maciej Głochowiak w kwestii ceny paliwa – wskazał, Ŝe z jego ustaleń wynika, Ŝe 
cena paliwa obecnie kształtuje się na poziomie roku 2006, a wniosek jest tylko o zabranie            
z tej pozycji kwoty 20 000 zł, stąd wniosek, Ŝe kwota, która pozostanie wystarczy na dowozy 
w 2009 roku.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poprosił                        
o wyjaśnienie, jak jest przyczyna zawnioskowania o zwiększenie dotacji na organizowanie                   
i prowadzenie treningów piłki noŜnej w Borowie o kwotę 3 000 zł, podczas, gdy na inne 
zadania w zakresie kultury fizycznej i sportu w innych miejscowościach proponuje się 
przeznaczenie o 500 zł więcej.  
 
Radny Jerzy KrzyŜostaniak wyjaśnił, Ŝe proponuje się zwiększenie dotacji dla klubu 
sportowego FENIKS w Borowie, ze względu na to, Ŝe Klub wnioskował o zwiększenie 
dotacji na to zadanie w roku 2009, poniewaŜ chce zgłosić klub do klasy B rozgrywek od 
nowego sezonu. Radny Jerzy KrzyŜostaniak wskazał, Ŝe wskutek braku akceptacji ze strony 
Burmistrza Gminy Czempiń dla tego właśnie wniosku, został on zgłoszony w dniu 
dzisiejszym.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wyraził 
wątpliwość co do tego wniosku wskazując, Ŝe konkurs na realizację zadań z zakresu kultury 
fizycznej i sportu dopiero zostanie rozpisany i moŜe okazać się, Ŝe do realizacji tego zadania 
będzie chciał przystąpić inny podmiot aniŜeli Klub FENIKS Borowo i to właśnie on otrzyma 
większą ilość środków. Radny Krzysztof Sankiewicz poprosił o wyjaśnienie, czy jeśli klub 
FENIKS nie wejdzie do klasy B, to wówczas odda te 2 500 zł do kasy gminy, czy wyda to na 
bieŜącą działalność.  
 
 Radny Jerzy KrzyŜostaniak wyraził pogląd, Ŝe Klub sportowy FENIKS nie jest klubem 
prywatnym, a stowarzyszeniem, które rozlicza się co pół roku z dotacji przekazywanej                   
z budŜetu gminy Czempiń. Radny Jerzy KrzyŜostaniak wskazał, Ŝe jeśli nie znajdzie się                 
w klasie B rozgrywek, to wówczas pieniądze zostaną zwrócone do budŜetu gminy.  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew wyjaśniła, Ŝe jeśli Rada Miejska                        
w Czempiniu uchwali, Ŝe na organizowanie i prowadzenie treningów w Borowie zostanie 
przeznaczona kwota o 3 000 zł większa aniŜeli w przedłoŜonym przez Burmistrza projekcie, 
to w konkursie musi zostać ta kwota uwidoczniona, niezaleŜnie od tego, czy klub znajdzie się 
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w klasie B rozgrywek czy teŜ nie. Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe gmina 
Czempiń nie finansuje profesjonalnego sportu, awansu druŜyn do wyŜszych klas; gmina 
dofinansowuje jedynie organizowanie treningów dla dzieci i młodzieŜy. Burmistrz Dorota 
Krystyna Lew podkreśliła, Ŝe gmina dotuje jedynie w małym stopniu działalność 
stowarzyszenia, poniewaŜ kluby sportowe nie są jednostkami organizacyjnymi gminy i nie są 
z budŜetu gminy utrzymywane. 
 
Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe moŜe byłoby mniej dyskusji nad projektem budŜetu 
gminy, gdyby wiele istotnych kwestii w tym budŜecie było bardziej szczegółowo 
dopracowanych i wyjaśnionych. Radny Wojciech Adamski wskazał na przykład targowiska – 
radni powinni zostać poinformowani na jakie zadania zostały zaplanowana takie środki – na 
projekt, na dokumentację itd. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe Rada Miejska                      
w Czempiniu ma przykre doświadczenia z roku obecnego, w którym do kilku inwestycji                 
w ciągu roku naleŜało dołoŜyć znaczne ilości środków – większych w stosunku do 
planowanych na początku roku. Radny Wojciech Adamski wskazał, Ŝe koszty te rosły nie              
z powodu wzrostu cen, ale „zwykłej niedoróbki”. Radny Wojciech Adamski wyraził nadzieję, 
Ŝe w roku przyszłym uniknie się wielu wątpliwości wynikających z braku odpowiedniego 
wyjaśnienia.    
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe 
wyjaśnień do projektu budŜetu naleŜy domagać się podczas posiedzeń Komisji rady, 
poniewaŜ w kilku kwestiach faktycznie wyjaśnienie mogłoby być czytelniejsze. Radny 
Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe wymogi formalne dotyczące kształtu budŜetu zostały 
określone odgórnie przez Regionalną Izbę Obrachunkową i nie moŜna podejmować z nimi 
polemiki.   
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 7 głosami „za”, przy                   
4 głosach „przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących się” nie przegłosowała 
poprawki do projektu bud Ŝetu gminy Czempiń na 2009 rok polegającej na 
przeniesieniu kwoty 20 500 zł z Rozdziału 71004 – Plany zagospodarowania 
przestrzennego, paragraf 4300 – Zakup usług pozostałych do rozdziału 90001 – 
Gospodarka ściekowa i ochrona wód, paragraf 6050 – wydatki inwestycyjne 
jednostek budŜetowych na zadanie pn.: „Opracowanie dokumentacji i budowa 
sieci kanalizacji sanitarnej Czempiń – Piotrkowice – Jasień” oraz dokonanie 
stosownej zmiany w załączniku nr 3 projektu budŜetu gminy Czempiń na 2009 
rok. 

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 8 głosami „za”, przy                   
3 głosach „przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących się” przegłosowała poprawkę 
do projektu budŜetu gminy Czempiń na 2009 rok polegającą na przeniesieniu 
kwoty 3 000 zł z Rozdziału 71095 – Pozostała działalność, paragraf 4300 - Zakup 
usług pozostałych do rozdziału 92605 – Zadania w zakresie kultury fizycznej                
i sportu, paragraf 2820 na zadanie: „Organizowanie i prowadzenie treningów 
piłki no Ŝnej w Borowie”. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 10 głosami „za”, przy                   
2 głosach „przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się” przegłosowała poprawkę 
do projektu budŜetu gminy Czempiń na 2009 rok polegającą na przeniesieniu 
kwoty 5 500 zł z Rozdziału 80113 – DowoŜenie uczniów do szkół, paragraf 4300 – 
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Zakup usług pozostałych do rozdziału 92605 – Zadania w zakresie kultury 
fizycznej i sportu, paragraf 2820 na następujące zadania: 

1) organizowanie i prowadzenie treningów dla zawodników na stadionie                     
w Głuchowie + 2 000 zł; 

2) organizowanie i prowadzenie treningów i zajęć lekkoatletycznych oraz 
piłki siatkowej dla młodzieŜy gimnazjum + 1 500 zł; 

3) organizacja treningów Teakwondo dla dzieci i młodzieŜy + 500 zł;  
4) organizacja zajęć wędkarskich dla dzieci i młodzieŜy + 500 zł; 
5) organizowanie i prowadzenie treningów piłki noŜnej w Piechaninie + 500 

zł; 
6) organizowanie i prowadzenie treningów piłki noŜnej w Srocku Wielkim + 

500 zł. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 8 głosami „za”, przy                   
5 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” przegłosowała poprawkę 
do projektu budŜetu gminy Czempiń na 2009 rok polegającą na przeniesieniu 
kwoty 13 500 zł z Rozdziału 80113 – DowoŜenie uczniów do szkół, paragraf 4300 
– Zakup usług pozostałych i kwoty 50 000 zł z Rozdziału 92195 – Pozostała 
działalność, paragraf 6050 - Wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych 
(rewitalizacja miasta Czempinia) do rozdziału 60016 – Drogi publiczne gminne, 
paragrafu 6050 – na zadanie pod nazwą: „Opracowanie dokumentacji i budowa 
chodnika we wsi Borowo”. 
 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 9 głosami „za”, przy                   
braku głosów „przeciw” i 6 głosach „wstrzymujących się” przegłosowała 
poprawkę do projektu budŜetu gminy Czempiń na 2009 rok polegającą na 
przeniesieniu kwoty 50 000 zł zaplanowanej w Dziale 851- Ochrona zdrowia, 
Rozdziale 85111 – Szpitale ogólne, Paragrafie 2520 – Dotacja przedmiotowa                    
z budŜetu dla pozostałych jednostek sektora finansów publicznych – kwota 
50 000 zł na zadanie związane z budową kanalizacji sanitarnej na ulicy Borówko 
Stare – w Rozdziale 90001 – Gospodarka ściekowa i ochrona wód – paragraf 
6050 - Wydatki inwestycyjne jednostek budŜetowych. 
 

Ad. 5)  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 11 głosami „za”, przy                  
1 głosie „przeciw” i 3 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę                           
nr XXX/174/08 Rady Miejskiej w Czempiniu w sprawie uchwalenia budŜetu 
gminy Czempiń na 2009 rok przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Zastępcę 
Skarbnika Gminy Czempiń Halinę Łączną.  
 

Do punktu 5 a porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 13 głosami „za”, przy                  
braku głosów „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę                           
nr XXX/175/08 Rady Miejskiej w Czempiniu w sprawie udzielenia wsparcia 
Komendzie Powiatowej Policji w Kościanie przedstawioną wraz z uzasadnieniem 
przez Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Krystynę Lew.  
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  



 14 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz ogłosił 20 – 
minutową przerwę w obradach sesji.  
 
Po wznowieniu obrad przez Przewodniczącego Rady Miejskiej w Czempiniu radnego 
Krzysztofa Sankiewicza: 
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe 
po konsultacji z radcą prawnym Urzędu Gminy Czempiń w sprawie głosowania nad pierwszą 
zgłoszoną przez radnego Macieja Głochowiaka poprawką, postanowił o zarządzeniu 
ponownego głosowania nad nią i nad projektem budŜetu gminy Czempiń na 2009 rok. Radny 
Krzysztof Sankiewicz wyjaśnił, Ŝe pomyłka ta wynika z interpretacji, Ŝe większość uchwał 
rady gminy dotyczących kwestii finansowych powinna być podejmowana bezwzględną 
większością głosów i w taki sposób równieŜ powinny zostać przegłosowane poprawki 
wniesione do projektu budŜetu przez radnych. Radny Krzysztof Sankiewicz wskazał, Ŝe 
głosowanie nad poprawką powinno odbyć się w trybie zwykłym, zatem naleŜy przegłosować 
propozycję radnego Macieja Głochowiaka zgłoszoną punkcie pierwszym ponownie. 
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorot Krystyna Lew zaproponowała, aby pokryć koszty związane 
z „Opracowaniem dokumentacji i budową sieci kanalizacji sanitarnej Czempiń – Piotrkowice 
– Jasień” ze środków pochodzących z rezerwy oświatowej, wobec czego Rada Miejska                  
w Czempiniu nie musiałaby ponownie przegłosowywać poprawki, ale cały projekt budŜetu 
wraz z autopoprawką wniesioną przez Burmistrza Gminy Czempiń.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 13 głosami „za”, przy                  
braku głosów „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę                           
nr XXX/174/08 Rady Miejskiej w Czempiniu w sprawie uchwalenia budŜetu 
gminy Czempiń na 2009 rok przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Zastępcę 
Skarbnika Gminy Czempiń Halinę Łączną.  
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

        
Do punktu 5b porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 
2008 rok - Skarbnik Gminy Czempiń Agata Cichocka – Augustyniak poprosiła                           
o naniesienie następujących poprawek do przedłoŜonego radnym Rady Miejskiej                           
w Czempiniu projektu uchwały: 

1. w załączniku nr 3 - Wieloletnie plany inwestycyjne: 
• w punkcie 1 – kolejny myślnik będzie to „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej 

Czempiń – Piotrkowice – Jasień” i na rok 2009 planujemy kwotę 20 500 zł;  
• w punkcie 7 – „Rewitalizacja miasta Czempinia” – zmniejszamy o 50 000 zł             

i pozostaje 90 000 zł, w związku z tym podsumowanie roku 2009 będzie 
wynosiło 5 032 500 zł.  

 
Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 14 głosami „za”, przy                  
braku głosów „przeciw” i 1 głosie „wstrzymującym się” podj ęła uchwałę                           
nr XXX/176/08 Rady Miejskiej w Czempiniu zmieniającą uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu gminy Czempiń na 2008 rok przedstawioną przez Skarbnik 
Gminy Czempiń Agatę Cichocką – Augustyniak. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
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Do punktu 5c porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XXX/177/08 Rady Miejskiej w Czempiniu w sprawie wykazu 
wydatków, które nie wygasają z upływem 2008 roku przedstawioną wraz                           
z uzasadnieniem przez Zastępcę Skarbnika Gminy Czempiń Halinę Łączną.  
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

 
Do punktu 6 porządku obrad:  
 
Do projektu uchwały w sprawie powołania skarbnika gminy przedstawionego wraz                 
z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy Czempiń Dorotę Krystynę Lew:   
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew poinformowała, Ŝe Pani Halina Łączna ma 
doświadczenie w pracy samorządowej przez okres ostatnich dwudziestu dwóch lat, ukończyła 
Policealne Studium Ekonomiczne, następnie studia wyŜsze I – ego stopnia na Uniwersytecie 
im. A. Mickiewicza w Poznaniu i studia II – ego stopnia w WyŜszej Szkole Bankowej                    
w Poznaniu i posiada wszystkie stosowne uprawnienia do zajmowania funkcji Skarbnika 
Gminy.   
 
Wniosek Burmistrza Gminy Czempiń o powołanie przez Radę Miejską w Czempiniu Pani 
Haliny Łącznej na stanowisko Skarbnika Gminy Czempiń stanowi załącznik nr 10 do 
niniejszego protokołu.  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XXX/178/08 Rady Miejskiej w Czempiniu w sprawie powołania 
skarbnika gminy przedstawioną wraz z uzasadnieniem przez Burmistrz Gminy 
Czempiń Dorotę Krystynę Lew.  
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz złoŜył na ręce 
nowopowołanego Skarbnika Gminy Czempiń gratulacje i Ŝyczenia cierpliwości                              
i wyrozumiałości we współpracy z Radą Miejską w Czempiniu.  
 
Do punktu 6a porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: jednogłośnie podjęła 
uchwałę nr XXX/179/08 Rady Miejskiej w Czempiniu w sprawie zatwierdzenia 
planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Czempiniu na 2009 rok 
przedstawioną przez Zastępcę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radnego 
Jerzego KrzyŜostaniaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  

 
Do punktu 6b porządku obrad:  
 

Rada Miejska w Czempiniu w obecności 15 radnych: 11 głosami „za”, przy 
braku głosów „przeciw” i 4 głosach „wstrzymujących się” podj ęła uchwałę                
nr XXX/180/08 Rady Miejskiej w Czempiniu w sprawie rozpatrzenia skargi 
dotyczącej zadań Dyrektora Zakładu Gospodarki Komunalnej w Czempiniu 
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przedstawioną przez Zastępcę Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej radnego 
Jerzego KrzyŜostaniaka.  
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu.  

 
Do punktu 7 porządku obrad:  
 
Do przedstawionej na piśmie przez Burmistrza Gminy Czempiń informacji                               
z działalności w okresie międzysesyjnym oraz wykazu zarządzeń, które stanowią załącznik nr 
14 i 15 do niniejszego protokołu: 
 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew do punktu 8 sprawozdania: „Wybory sołtysa w sołectwie 
Betkowo” -  wyjaśniła, Ŝe ze względów zdrowotnych z funkcji sołtysa w sołectwie Betkowo 
zrezygnował Pan Marian Wojciechowski, który za jej pośrednictwem przekazuje 
podziękowanie za wszystkie lata współpracy. Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
poinformowała, Ŝe nowym sołtysem została Pan Eugeniusz Pawlak.  
 
Do punktu 8 porządku obrad:  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz poinformował, Ŝe 
w okresie międzysesyjnym:  

1. uczestniczył w spotkaniu mieszkańców Powiatu kościańskiego z Premierem RP – 
Donaldem Tuskiem w Kościanie;  

2. uczestniczył w otwarciu boiska sportowego Orlik w Śmiglu;  
3. uczestniczył w wyborach sołtysa w Betkowie;   
4. uczestniczył w spotkaniu wigilijnym Zarządu Powiatowego Ochotniczych StraŜy 

PoŜarnych;  
5. uczestniczył w uroczystości wbudowania aktu erekcyjnego budowy domu 

parafialnego w Starym Gołębinie;  
6. w kaŜdą środę pełnił dyŜur w Urzędzie; 
7. zwołał posiedzenie Komisji wspólnej Rady Miejskiej w Czempiniu. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz podziękował 
radnemu Aleksandrowi Wielińskiemu za reprezentowanie Rady Miejskiej w Czempiniu 
podczas Jasełek w Szkole Podstawowej w Starym Gołębinie.  

8. do Rady Miejskiej w Czempiniu wpłynęło pismo Burmistrz Gminy Czempiń z dnia                     
1 grudnia 2008 roku w sprawie sprzedaŜy lokalu mieszkalnego w Słoninie – załącznik 
nr 16 do niniejszego protokołu; 

9. do Rady Miejskiej w Czempiniu wpłynęło pismo Burmistrz Gminy Czempiń z dnia                     
27 listopada 2008 roku w sprawie realizacji uchwały Nr XXV/150/08 – załącznik nr 
17 do niniejszego protokołu.  

 
Do punktu 9 porządku obrad:  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew udzieliła odpowiedzi na interpelację 
radnego Augustyna Szymczaka wskazując, Ŝe sprawa taka powinna zostać niezwłocznie 
zgłoszona do Urzędu Gminy w Czempiniu, nie naleŜy czekać z tak waŜną kwestią do sesji, 
poniewaŜ występuje realne niebezpieczeństwo. Burmistrz Dorota Krystyna Lew 
poinformowała, Ŝe sprawa zostanie przekazana Kierownikowi Referatu i jutro sprawdzona.  
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Do punktu 10 porządku obrad:  
 
W wolnych głosach i wnioskach:  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew złoŜyła podziękowanie radnym Rady 
Miejskiej w Czempiniu za wkład pracy nad projektem budŜetu gminy Czempiń na 2009 rok. 
Burmistrz Dorota Krystyna Lew wskazała, Ŝe zdaje sobie sprawę, Ŝe nie jest to budŜet 
marzeń, ale na pewno jest to budŜet dobry i wyraziła nadzieję, Ŝe jego realizacja 
usatysfakcjonuje wszystkich radnych Rady Miejskiej w Czempiniu i mieszkańców gminy 
Czempiń.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz w związku                    
z faktem, iŜ po raz ostatni na sesji Rady Miejskiej w Czempiniu obecna jest Skarbnik Gminy 
Czempiń Agata Cichocka – Augustyniak, na jej ręce złoŜył podziękowanie za współpracę                 
i rzetelne pełnienie swoich obowiązków, jednocześnie Ŝycząc wszystkiego, co najlepsze 
podczas realizacji nowych wyzwań.  
 
Skarbnik Gminy Czempiń Agata Cichocka – Augustyniak podziękowała wszystkim za 
współpracę.  
 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz złoŜył 
okolicznościowe Ŝyczenia świąteczne obecnym podczas XXX sesji Rady Miejskiej                       
w Czempiniu.  
 
Burmistrz Gminy Czempiń Dorota Krystyna Lew złoŜyła okolicznościowe Ŝyczenia 
świąteczne obecnym podczas XXX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu.  
 
Do punktu 11 porządku obrad:  
 
Wobec wyczerpania porządku obrad XXX sesji Rady Miejskiej w Czempiniu 
Przewodniczący Rady Miejskiej w Czempiniu radny Krzysztof Sankiewicz zamknął 
posiedzenie. 
 
 
Protokołował  
       
 

 
 
 
 

 


